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 Inhaltszusammenfassung:

Im Mittelpunkt steht die entwicklungs- und ideengeschichtliche Untersuchung der lokalen Fastnachtskultur in Neuhausen auf den Fildern, einer dörflichen Festkultur in einer ehemals katholischen Enklave im protestantischen Württemberg. Aufgezeigt werden Beziehungsstrukturen zum höfischen Karneval am Stuttgarter Herzogshof und zur reichsstädtischen Fastnacht in Esslingen. Entwicklung und Erscheinungsformen einer dörflichen Fastnacht unterliegen darüber hinaus Einflüssen aus europäischen Kulturräumen, u.a. aus Savoyen, dem Piemont und Tirol. Auch die Gegenwartskultur unterliegt dem stetigen Wandel: Dies betrifft vor allem Tendenzen wie Professionalisierung, Kommerzialisierung und Versportung des Brauchtums in einer säkularen Welt.





 Abstract:

The thesis focusses on a detailed survey of the sociohistoric background and the development of local carnival traditions (fasching) of Neuhausen (and the Filder area), a rustic culture of festivities in a once Catholic enclave in Protestant Wurttemberg. Rustic Carnival traditions are related to aristocratic carnival structures at the ducal court of the city of Stuttgart and to those as performed in the free city of Esslingen. In addition, development and individual manifestations of rustic carnival traditions are shown as subject to influence from other European cultures, e.g. in Savoy, Piemont and the Tyrol. As modern culture continues to change, tendencies like professionalising, commercialising and turning traditions into very specular sportive events also also taken into account.
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